
Protokół Nr VIII/15 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 24 czerwca 2015 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. VIII/80/2015 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem
                              z wykonania budżetu na 2014 rok. 
2. VIII/81/2015 w sprawie udzielanie Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu
                              wykonania budżetu na 2014 rok. 
3. VIII/82/2015 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok.
4. VIII/83/2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
5. VIII/84/2015 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
                              Racibórz.
6. VIII/85/2015 w sprawie uchylenia uchwały nr VI/61/2015 z dnia 29 kwietnia 2015 r. Rady 
                              Miasta Racibórz w sprawie wyznaczenia miejsc postojowych oraz przyjęcia
                              regulaminu korzystania z parkingu na Placu Długosza oraz utraty mocy
                              uchwały nr XL/391/97 Rady Miejskiej w Raciborzu z dnia 27 sierpnia 1997r.
                              w sprawie określenia miejsca parkowania pojazdów na Placu Długosza.
7. VIII/86/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/106/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia
                              22 czerwca 2011 r. w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Prezydenta
                              Miasta Racibórz za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej,
                              upowszechniania i ochrony kultury z poźn. zm.
8. VIII/87/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/307/2012 Rady Miasta Racibórz z dnia
                              26 września 2012 r. w sprawie podziału miasta Racibórz na stałe obwody 
                              do głosowania z późn. zm.
9. VIII/88/2015 w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla przeprowadzenia
                              referendum ogólnokrajowego 
10. VIII/89/2015 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Kierownik Referatu Przedsiębiorczości 
      i Obsługi Inwestora Anna Kobierska - Mróz
 Radca Prawny Marta Topór - Piórko 
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Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 15, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski Prezydenta Miasta o zmianę planowanego porządku obrad zał. Nr 2,
i ujęcie dodatkowych następujących projektów uchwał  – zał. Nr 3:
 wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie nadania Regulaminu Straży

Miejskiej w Raciborzu – z pkt. 10,
 wniosek o ujęcie w porządku obrad następujących projektów uchwał:

1) Uchwała w sprawie w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. - do pkt. 7.
2) Uchwała w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla przeprowadzenia 

referendum ogólnokrajowego - jako dodatkowy punkt. 
Rada przy 16 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższe wnioski i cały poniższy 
porządek obrad:

1. Otwarcie sesji - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Założenia do Programu Wpierania Przedsiębiorczości Miasta Racibórz na lata 2015 – 2020.
5. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu na 2014 rok. (sprawozdania przekazano w formie elektronicznej) 
6. Uchwała w sprawie udzielanie Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu wykonania

budżetu na 2014 rok. 
7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok oraz Uchwała w sprawie w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
8. Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Racibórz.
9. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały nr VI/61/2015 z dnia 29 kwietnia 2015 r. Rady Miasta 

Racibórz w sprawie wyznaczenia miejsc postojowych oraz przyjęcia regulaminu korzystania z 
parkingu na Placu Długosza oraz uchwały nr XL/391/97 Rady Miejskiej w Raciborzu z dnia 27
sierpnia 1997 r. w sprawie określenia miejsca parkowania pojazdów na Placu Długosza.

10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/106/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 22 
czerwca 2011 r. w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Prezydenta Miasta Racibórz za 
osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury z poźn. 
zm.

11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/307/2012 Rady Miasta Racibórz z dnia 26 
września 2012 r. w sprawie podziału miasta Racibórz na stałe obwody do głosowania z późn. 
zm.

12. Uchwała w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla przeprowadzenia 
referendum ogólnokrajowego.

13. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
14. Interpelacje, zapytania i wnioski.
15. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 16 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się  przyjęła 
Protokół Nr VII/15 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 27 maja 2015 r.
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Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

‒ Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta 
Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. 
Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między 
sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi -   zał. Nr 5 do protokołu.

Ad 4. Założenia do Programu Wpierania Przedsiębiorczości Miasta Racibórz na lata 
          2015 – 2020.

 Kierownik Referatu Przedsiębiorczości i Obsługi Inwestora Anna Kobierska – Mróz 
przedstawiła założenia do Programu Wspierania Przedsiębiorczości Miasta Racibórz na lata 
2015 – 2020 oparte na celu głównym jakim jest zwiększenie potencjału gospodarczego Miasta 
Racibórz i wzrost liczby nowych miejsc pracy poprzez kreowanie warunków dla rozwoju 
przedsiębiorczości i poziomu inwestycji. Dodała, że powyższy cel będzie realizowany poprzez 
działania w 4 obszarach wspierających przedsiębiorczość takich jak: wzrost atrakcyjności 
inwestycyjnej, promocja inwestycyjna, rozwój przedsiębiorczości i edukacja przedsiębiorczości 
i dostosowanie kwalifikacji młodzieży, studentów i osób poszukujących pracy do potrzeb 
lokalnych przedsiębiorców.  Wskazała że finalny materiał ma być gotowy na koniec grudnia 
2015 r. Podziękowała też radnym za wszystkie wniesione uwagi.    

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał jakie są przewidziane działania w zakresie promowania 
powstałej gospodarczej platformy inwestycyjnej silesia info.org. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że platforma rusza od 1 lipca 2015 r., a pierwsza 
akcja promocyjna już się odbywa poprzez rozesłanie ok. 3 tyś informacji do przedsiębiorców. 
Dodał, że akcja promocyjna będzie prowadzona również dalej, już po uruchomieniu platformy. 

 Radny Michał Fita uznał, że z taką promocją należy ruszyć również na cały Śląsk nie skupiając 
się tylko na mieście.

 Prezydent Miasta  Mirosław Lenk przekazał, że jest dyskusja w szeregach samych 
przedsiębiorców jak daleko sięgać z promocją i dopuszczać rejestrację spoza obszaru 
euroregionu. 

 Radny Piotr Klima wskazując na migrację raciborzan uznał, że osoby te w sposób naturalny 
mogą stać się nośnikiem informacji również za granicą.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zadanie to nie jest proste ale oczywiście 
możliwe. Wskazał również na przykład osób które po wielu latach zjechały z powrotem do 
Raciborza z wieloma cennymi kontaktami z zagranicznymi przedsiębiorcami. 

 Radny Michał Woś wskazał, że brak w materiale diagnozy więc trzeba na nią poczekać. Dodał, 
że warto też skupić się nad innowacjami dlatego też wskazał na środki dostępne w programie 
Startup Roadshow. Uznał, że miasto w ramach swojego programu mogłoby przygotować akcję 
pt. „Racibórz miastem innowacji” i zaprosić do konkursu o konkretną sumę środków 
przedsiębiorców, którzy wygrywając konkurs musieliby zrealizować swój pomysł w Raciborzu. 
Wskazał, że chodzi o to aby nasz program wyróżniał się wśród innych tego typu programów. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że miasto na pewno może tworzyć startupy więc 
zapozna się propozycją radnego tak by później ją przedyskutować.

 Radny Franciszek Mandrysz uznał, że startupy to dobry kierunek. Wskazał też, że liderem 
startupów jest obecnie Izrael. Uznał również, że warto nawiązywać współpracę z działającymi 
już agencjami.

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że swoje uwagi przedstawi osobno na piśmie. Następnie 
przytoczył treść komentarza do informacji, która pojawiła się z dyskusji na Komisji GMOŚiBP  
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na lokalnym portalu internetowym.  Uznał, że należy zastanowić się na tym jak przekonać tych, 
którzy zrazili się do Raciborza i do inwestowania w tym mieście. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że został przytoczony dość subiektywny 
komentarz. Wskazał, że do tej pory miasto nie miało takich narzędzi skierowanych do 
przedsiębiorców. Dodał, że każdy przedsiębiorca samodzielnie podejmuje decyzje biorąc pod 
uwagę to gdzie będzie miał stworzone najlepsze warunki do inwestowania. Dodał, że na chwilę 
obecną w mieście funkcjonuje kilka tysięcy podmiotów gospodarczych. Uznał, że problemy 
przedsiębiorców nie biorą się z urzędu miasta, gdyż samorząd jest tylko niewielkim elementem 
gry w biznesie. Wskazał, że samorząd może zaproponować przedsiębiorcom ulgi w podatku od 
nieruchomości jako pewne elementy wsparcia oraz pewne elementy skierowane do ludzi 
młodych.

 Radny Leszek Szczasny uznał, że nie chodzi o to aby przerzucać się argumentami ale aby w 
programie zaakcentować to, by iść w kierunku pozyskania tych, którzy zrazili się do Raciborza, 
np. z uwagi na takie, a nie inne rozstrzygnięcia zamówień publicznych i przetargów.   

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że jest to sugerowanie jakiś nieprawidłowości. Poprosił 
więc o przytoczenie konkretnych spraw.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że chyba wszyscy się cieszą gdy przetargi 
wygrywają raciborskie firmy, choć nie jest to zasadą gdyż ustawa zakłada równość podmiotów 
w tym względzie. Dodał, że oferty miasta nigdy nie były kierowane pod konkretnych 
przedsiębiorców. Dziwi się więc komentarzom sugerującym jakieś nieprawidłowości. Uznał, że 
jeżeli radny Leszek Szczasny ma jakieś informacje to może je zgłosić do prokuratury. Dodał, że 
postępowania przetargowe są trudne i wielokrotnie kontrolowane przez różne instytucje. 

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że w swej wypowiedzi nie był przeciwko temu aby to 
lokalne firmy wygrywały przetargi. 

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że na sesji nie godzi się czynić takich insynuacji. Wskazał, 
że jeżeli ktoś ma jakieś podejrzenia to może udać się do prokuratury. 

 Radny Piotr Klima uznał, że myli się w tym miejscu pojęcie samorządności i demokracji. Dalej 
uznał, że atak na radnego Leszka Szczasnego jest niewspółmierny do jego słów, tym bardziej w 
kontekście tego, że ostatnio cały kraj jest pogrążony w aferach. Uznał więc, że jest to właściwe 
miejsce by mówić o złych kierunkach bez prokuratury. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie sposób dyskutować bez konkretnych 
przykładów.   

 Radny Michał Woś zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji, a następnie go wycofał.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak dalszych pytań zamknął dyskusję w 

przedmiotowym punkcie obrad  oraz przekazał, że dokument pt. Założenia do Programu 
Wpierania Przedsiębiorczości Miasta Racibórz na lata 2015 – 2020 będący zał. Nr 6 do 
niniejszego protokołu ma formułę otwartego dokumentu, do którego można jeszcze wnosić 
uwagi.

Ad 5. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
           z wykonania budżetu na 2014 rok.
Ad 6. Uchwała w sprawie udzielanie Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu
          wykonania budżetu na 2014 rok. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał radnym, że sprawozdanie z wykonania budżetu za 2014 
rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego – zał. Nr 7- 9 zostało przedłożone do 
zaopiniowania Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Katowicach, a IV Skład Orzekający tejże 
izby uchwałą  Nr 4200/IV/121/2015 z dnia 15 kwietnia 2015 r. wydał pozytywną opinię – zał. 
Nr 10. Następnie przedstawił radnym stanowisko Komisji Rewizyjnej wyrażone w uchwale z 
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dnia 10 czerwca 2015 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta 
Racibórz za 2014 rok, przekazując, że Komisja Rewizyjna po rozpatrzeniu sprawozdań oraz 
informacji o stanie mienia komunalnego i opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Katowicach pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu miasta za 2014 rok oraz wnosi do 
Rady Miasta o udzielenie Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium za 2014 rok – zał. Nr 11.
Następnie dodał, że wniosek Komisji Rewizyjnej również podlegał  zaopiniowaniu przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową w Katowicach, a Kolegium tejże izby  Uchwałą Nr 
4200/IV/171/2015 z dnia 16 czerwca 2015 r. pozytywnie zaopiniowało powyższy wniosek 
Komisji Rewizyjnej – zał. Nr 12.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF po przeanalizowaniu przedmiotowych 
sprawozdań pozytywnie zaopiniowała projekty wyżej wymienionych uchwał. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP po przeanalizowaniu przedmiotowych 
sprawozdań pozytywnie zaopiniowała projekty wyżej wymienionych uchwał.

 Radny Tomasz Cofała przekazał, że Komisja OKSRiOS po przeanalizowaniu przedmiotowych 
sprawozdań pozytywnie zaopiniowała projekty wyżej wymienionych uchwał.

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że analizując przedmiotowe sprawozdania nie doszukał 
się uchybień. Życzył też aby kolejne budżety nie były gorsze.  

 Radny Leon Fiołka przedstawił stanowisko klubu radnych RSS Nasze Miasto w sprawie 
udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Racibórz za 2014 r. - zał. Nr 13. Wskazał, że 
zastrzeżenia i uwagi dotyczą różnic pomiędzy planami a stanem dochodów, różnic pomiędzy 
planami a stanem wydatków, które przekroczyły otrzymywaną subwencję dla szkolnictwa, 
przystani kajakowej oraz braku budżetu obywatelskiego. Dodał, że mając na względzie 
powyższe powody klub radnych będzie głosował w większości przeciw przyjęciu sprawozdania 
i przeciw udzieleniu absolutorium.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk odnosząc się do uwag klubu radnych przekazał, że wykonanie
planu dochodów ze sprzedaży mienia na poziomie 50 % w stosunku do średniej krajowej ok. 
18-20 %, uznaje za sukces. W zakresie wydatków wyjaśnił, że poziom kwot jest ustalany w 
przetargach i gmina więcej na dane zadania wydać nie może, tak było w zakresie uzbrojenia 
specjalnej strefy ekonomicznej oraz przystani. Wskazał, że na etapie planowania budżetu  
kwoty wpisywane są na podstawie kosztorysu inwestorskiego stąd późniejsze różnice.              
W zakresie wydatków na oświatę przekazał, że trzeba mieć na uwadze to, że w tym są wydatki 
na zadania własne związane z utrzymaniem przedszkoli. Dodatkowo wskazał, że wydatki 
inwestycyjne w szkołach nigdy też nie miały pokrycia w otrzymywanej subwencji. Dodał 
również, że obecnie oświata jest w trakcie audytu, w następstwie czego zostaną wdrażane 
rozwiązania, poprzedzone dyskusją. W zakresie przystani przekazał, że pływadło pokazało, że 
spełnia ona swoje zadanie w odniesieniu do kajaków. W odniesieniu do budżetu obywatelskiego
i referatu przedsiębiorczości przekazał, że nie zawsze można być pierwszym. Dodał, że dopiero 
kilkadziesiąt gmin wdrożyło takie budżety czy powołało takie referaty, więc pod tym względem 
miasto należy do pionierów. Na koniec wskazał, że miasto przeszło do drugiego etapu w 
rankingu budżetowym dziennika Rzeczpospolita.             

 Radny Leon Fiołka przekazał, że radni klubu radnych dostrzegają, że miasto staje się coraz 
ładniejsze. Wątpliwości budzi efektywność w wydawaniu środków, gdyż wskazał, że środki 
pomocowe niebawem się skończą. W zakresie oświaty zgodził się z tym, że musi ona być 
dotowana ale jest pytanie czy aż tyle.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jak daleko dotować, to będzie wspólna decyzja. 
Dodał, że nie zachęca do zbytnich pochwał, niemniej prosi jednak aby przestać narzekać. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że radni nie narzekają na to, że przystań powstała, ale
chodzi bardziej o realizację niż samą ideę.   

 Radny Michał Woś w swoim imieniu i radnego Michała Fity przekazał, że w zakresie 
sprawozdań nie ma wątpliwości bo są one rzetelne. Natomiast w odniesieniu do udzielenia 

5



absolutorium to przekazał, że nie jest to pochwała wydawania pieniędzy ale pochwała sposobu 
ich wydawania. Dodał, że radni podzielają szereg wątpliwości kluby radnych RSS Nasze 
Miasto, zwłaszcza te dotyczące przystani. Niemniej wskazując, że błędy przy przystani zostały 
poprawione, przekazał, że w ramach kredytu zaufania on i radny Michał Fita poprą udzielenie 
absolutorium.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że projekt przystani powstał w wyniku konkursu 
architektonicznego i uzyskał akceptację urzędu marszałkowskiego. Wskazał, że konkurs był 
ogłoszony na przystań ze sceną. Dodał, że zbudowana przystań z powodzeniem może pełnić 
również funkcje kulturalne oraz spełniła pierwotne założenia mające ożywić Odrę.   

 Radny Michał Woś wskazał, że problemem jest to, że musiano w tym roku przeznaczyć na 
przystań dodatkowe środki.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że to pierwsza tego typu przystań budowana w 
Raciborzu i jej aranżacja spełnia na chwilę obecną oczekiwania użytkowników, niemniej każde 
kolejne uwagi i propozycje rozwiązań będą pociągały za sobą dodatkowe koszty.   

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok.

Rada przy 22 głosujących radnych, 17 głosami za, 4 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła  
uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu za 2014 rok. Uchwała Nr VIII/80/2015 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.

 Następnie Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do
dyskusji, zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 
udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 
rok.

Rada przy 22 głosujących radnych, 16 głosami za, 6 przeciw i 0 wstrzymującymi się przyjęła  
uchwałę w sprawie udzielania Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2014 rok. Uchwała Nr VIII/81/2015 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok oraz Uchwała w sprawie 
          w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z przedłożoną autopoprawką.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Tomasz Cofała przekazał, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2015 rok wraz z 
jej autopoprawką – zał. Nr 16 i 17.

Rada przy 22 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z autopoprawką. 
Uchwała Nr VIII/82/2015 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

Rada przy 22 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VIII/83/2015 stanowi zał. Nr 19 do protokołu. 
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Ad 8. Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
          Gminy Racibórz.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Tomasz Cofała przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu przedmiotowej
uchwały.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk poprosił o udzielenie głosu Radcy Prawnemu celem 
przedstawienia autopoprawki w związku z uwagami nadzoru prawnego.

 Radca Prawny Marta Topór – Piórko przekazała, że w wyniku uzgodnień z nadzorem prawnym 
należało do uchwały wnieść następujące zmiany: 
1) w § 1 usunięto pkt. 16,
2) w § 2 usunięto ust. 2, a ust. 3 i 4 stały się ust. 2 i 3; 
3) w § 11 słowo „odbioru” zastąpiono słowem „pozbywania się”;
4) w § 12 słowo „odbierania” zastąpiono słowem „pozbywania się”.

Jednocześnie dodała, że zgodnie z techniką prawodawczą przeredagowaniu uległ również § 20, 
którego dwa pierwsze punkty stały się ust. 1, pkt 3 stał się ust. 2 , a pkt 4 ust. 3.
 Radny Michał Woś zapytał w jaki sposób została uregulowana selektywna zbiórka odpadów.
 Radca Prawny Marta Topór – Piórko przekazała, że selektywna zbiórka odpadów jest 

uregulowana w tym regulaminie. Jedynie definicja ujęta w projekcie uchwały zdaniem nadzoru 
jest zbędna z uwagi na zapisy ustawowe. Następnie dodała, że będzie to też wynikało z tzw. 
małego regulaminu wydawanego na podstawie art. 6a ustawy. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z przedstawioną 
autopoprawką.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę wraz z 
autopoprawką. Uchwała Nr VIII/84/2015 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.       

Ad 9. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały nr VI/61/2015 z dnia 29 kwietnia 2015 r. Rady
          Miasta Racibórz w sprawie wyznaczenia miejsc postojowych oraz przyjęcia regulaminu
          korzystania z parkingu na Placu Długosza oraz uchwały nr XL/391/97 Rady Miejskiej 
          w Raciborzu z dnia 27 sierpnia 1997 r. w sprawie określenia miejsca parkowania
          pojazdów na Placu Długosza.

 Radca Prawny Marta Topór – Piórko przekazała, że do przedmiotowej należy wnieść 
następujące poprawki: 
1) w tytule po słowie „oraz” dodano słowa „utraty mocy”;
2) w podstawie prawnej słowa „art. 18 ust. 2 pkt 15” zastąpiono słowami „art. 40 ust. 2 pkt 4”; 
3) w § 2 słowo „Uchyla się” zastąpiono słowem „Traci moc”.

 Radny Leon Fiołka zapytał o prawną różnicę słów „uchyla się” a „traci moc”
 Radca Prawny Marta Topór – Piórko przekazała, że uchylenie uchwały powoduje 

wyeliminowanie uchwały z obrotu prawnego, czyli cofanie się w przeszłość, a stwierdzenie, że 
dana uchwała traci moc sprawia, że pozostawia się skutki prawne, które już nastąpiły czyli 
odnosi skutek tylko na przyszłość.  

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

7



 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z przedstawioną 
autopoprawką.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z autopoprawką. Uchwała Nr VIII/85/2015 stanowi zał. Nr 21 do 
protokołu.    

Ad 10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/106/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 
            22 czerwca 2011 r. w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Prezydenta Miasta
            Racibórz za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania 
            i ochrony kultury z poźn. zm.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk w formie autopoprawki przedstawił zmiany do przedmiotowej
uchwały:
1) w § 1 pkt 1 słowa „Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych” zastępuje się poprawną nazwą „Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu, Rekreacji i Opieki Społecznej”;

2) do § 1 dopisuje się nowy pkt 2 o następującej treści: „W § 4 w ust. 11 dodaje się pkt 5 w 
brzmieniu: 5) przedstawiciel środowisk twórczych – członek Komisji.”, a dotychczasowy 
pkt 2 staje się pkt 3. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP  nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Tomasz Cofała przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu przedmiotowej
uchwały, z uwagi na deklarację Prezydenta Miasta o rozważeniu możliwości poszerzenia składu
komisji przyznającej nagrody.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z przedstawioną 
autopoprawką.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z autopoprawką. Uchwała Nr VIII/86/2015 stanowi zał. Nr 22 do 
protokołu.    

Ad 11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/307/2012 Rady Miasta Racibórz z dnia 
            26 września 2012 r. w sprawie podziału miasta Racibórz na stałe obwody 
            do głosowania z późn. zm.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP  pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Tomasz Cofała przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu przedmiotowej
uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z przedłożoną 
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autopoprawką – zał. Nr 23 dotyczącą zmiany nazwy siedziby obwodu głosowania Nr 3 w 
związku z utworzeniem Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 4 w skład którego wchodzi Szkoła
Podstawowa Nr 5.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę wraz z 
autopoprawką. Uchwała Nr VIII/87/2015 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.    

Ad 12. Uchwała w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla przeprowadzenia
            referendum ogólnokrajowego.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP  pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Tomasz Cofała przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu przedmiotowej
uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji oraz brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz autopoprawką podstawy 
prawnej gdzie dopisano następująca treść „oraz Postanowieniem Prezydenta Rzeczypospolitej 
Polskiej z dnia 17 czerwca 2015 r, o zarządzeniu ogólnokrajowego referendum (Dz.U. z 2015 r. 
poz. 852)”.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę wraz z 
autopoprawką. Uchwała Nr VIII/88/2015 stanowi zał. Nr 25 do protokołu.    

Ad 13. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Radna Anna Szukalska zapytała o procedurę rozpatrywania skarg, z uwagi, że jedne skargi są 
kierowane do Komisji Rewizyjnej, a inne nie.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że skargi wpływają do Rady i Przewodniczący 
Rady po zapoznaniu się ze skargą przygotowuje odpowiedni projekt uchwały. Dodał, że aby 
Komisja Rewizyjna mogła badać skargę najpierw Rada musi uznać się za właściwą do jej 
rozpatrzenia i przekazać komisji przedmiotowa skargę do zbadania.  Wskazał, że w tym 
wypadku sprawa jest dość wyrazista gdyż skarżący kwestionuje wyroki sądu dlatego też został 
przygotowany projekt uchwały, że Rada nie jest właściwa do rozpatrzenie przedmiotowej 
skargi.

 Radny Michał Woś poprosił aby radni mogli takie skargi otrzymywać wcześniej.   
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie jest to żadna tajemnica więc z Biurem Rady 

uzgodni najlepszą formę informowania radnych o wpływających skargach.  
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 

głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VIII/89/2015 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.    

Ad 14. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że w miesiącach lipiec i sierpień radni nie muszą pełnić 
dyżurów.

 Radny Marcin Fica przedłożył do protokołu następujące interpelacje – zał. Nr 27: 
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1) w sprawie przycięcia gałęzi drzew przy ul. Kasprowicza,
2) w sprawie remontu skrzyżowania ulic Głubczycka, Starowiejska Cegielniana,
3) w sprawie zamontowania stojaków na rowery przy przedszkolach i siłowniach „pod 

chmurką”,
4) w sprawie naprawy jezdni ulicy Matejki na odcinku od ul. Warszawskiej do ul. Opawskiej, 
5) w sprawie zamontowania kierunkowskazów prowadzących do wypożyczalni rowerów,
6) w sprawie uwag do ścieżek rowerowych z objazdu, którego dokonano w dniu 12 czerwca br.

(notatka służbowa). Dodatkowo poprosił aby na sierpniowe posiedzenie Komisji GMOŚiBP 
urząd przygotował materiał dotyczący ścieżek rowerowych tak aby zapoznać radnych z 
bieżącą realizacją i zakresem pozostającym jeszcze do wykonania.

 Radny Wiesław Szczygielski przedstawił interpelację dotyczącą rewitalizacji Ogrodu 
Jordanowskiego. Wskazał, że przy inwestycji sięgającej ok. 2 mln zł. budżet obywatelski tego 
nie obejmie. Dlatego też zaproponował aby zadanie to włączyć do wieloletniego programu 
finansowego. Dodał, że na następną sesję postara się przygotować projekt przedmiotowej 
uchwały. Uznał, że finansowanie tego zadania mogłoby się odbywać z oszczędności bądź 
nadwyżek pojawiających się w ciągu roku.

 Radny Michał Fita przedstawił następujące zapytania:
1) w sprawie planów miasta w zakresie przejęcia ul. Kościuszki,
2) w sprawie terminu zakończenia przejmowania słupów oświetlenia ulicznego od firmy 

Tauron.
 Radny Michał Woś przedłożył do protokołu i przedstawił następujące interpelacje - zał. Nr 28:

1) w sprawie programu startupów w mieście,
2) w sprawie programu senior wigor,
3) w sprawie informacji na temat drogi Racibórz – Pszczyna,
4) w sprawie sytuacji RCKiK w Raciborzu,
5) w sprawie karty dla rodzin wielodzietnych,
6) w sprawie lustra przy skrzyżowaniu ulic Rudzkiej i Książęcej,
7) w sprawie ustawienia barierek na drodze rowerowej na wałach przy moście,
8) w sprawie ustawienia ograniczników prędkości na ul. Elżbiety,
9) w sprawie przejeżdżających TIRów przez ulice Drzymały i Podwale. 

 Radny Leon Fiołka przedłożył do protokołu i przedstawił następujące interpelacje - zał. Nr 29:
1) w sprawie zieleni przy pomniku w Brzeziu (zdjęcie),
2) w sprawie wyjazdu z ul. Wysokiej na ul. Pogrzebieńską,
3) w sprawie zasłoniętego znaku zakazu postoju i zatrzymywania się na ul. Kpt. Myśliwca 

(zdjęcie),
4) w sprawie zamontowania kraty na na fragmencie potoku nr 21 (zdjęcie),
5) w sprawie poprawienia odwodnienia chodnika wzdłuż ul. Pogrzebieńskiej (zdjęcie),
6) w sprawie zamulonych fragmentów rowu  na ul. Pogrzebieńskiej (zdjęcie),
7) w sprawie rozwarstwienia nowego chodnika przy ul. Pogrzebieńskiej (zdjęcie),
8) w sprawie wyegzekwowania właściwego zdrenowania terenu przy odnodze ul. Brzeskiej 

(zdjęcie),
9) w sprawie wyasfaltowania niewielkiego odcinka ul. Sosienkowej. 

 Radny Piotr Klima przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie udziału Rady Miasta w działaniach dotyczących utrzymania w mieście RCKiK, 
2) w sprawie spotkania dyrektora PKP z kolejarzami i radnymi do którego nie doszło, 
3) w sprawie wysokości nagród w konkursie miasta na najładniejszą elewację,
4) w sprawie potrzeby zatrudnienia plastyka miejskiego, 
5) w sprawie konkursów i równego traktowania wolontariuszy i pracowników etatowych 

jednostek miasta, np. w dziedzinie kultury,
6) w sprawie Konsultacyjnej Rady Gospodarczej i udziału w jej pracach radnych,
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7) w sprawie działalności TMZR i udziału radnych na ostatniej prelekcji oraz pomysłów, które 
pojawił się na tej prelekcji, a związanych z wykonaniem tablic informacyjnych na różnych 
zabytkowych obiektach miasta, bądź na terenach gdzie te obiekty kiedyś stały. 
Proponowano też aby zabudować teren na rogu ulic Staszica i Opawska. Zgłaszano też 
uwagi do kierunkowskazu „starówka” oraz proponowano aby wyznaczyć odpowiedzialnego
za takie sprawy historyka. Na koniec uznał, że warto by pomyśleć o uhonorowaniu 
odznaczeniem zasłużony dla miasta pana Alfreda Otlika i innych osób wskazujących jak 
ważna jest historii naszego miasta i regionu,      

8) w sprawie likwidacji w mieście budek telefonicznych, 
9) w sprawie decyzji uruchomienia wypożyczalni rowerów i zakupienia rowerów raciborskiej 

produkcji, 
10) w sprawie ewentualnego przyjęcia przez miasto emigrantów z Syrii,
11) w sprawie sytuacji w ZSOMS i wcześniejszej decyzji przekazującej szkołę w ręce 

Marszałka Województwa Śląskiego, a także w kwestii reformy oświatowej prowadzonej w 
szkołach średnich przez Powiat, 

12) w sprawie udziału radnych na spotkaniach w sprawie budżetu obywatelskiego,   
13) w sprawie przysługujących radnemu ochrony z mocy prawa,  
14) w sprawie utrzymania zakazu poruszania się rowerami po Rynku, Pl. Dominikańskim i ul. 

Długiej.
 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące interpelacje:

1) w sprawie drogi Racibórz – Pszczyna zapytał czy miasto przygotowane na koszty realizacja 
odcinka obwodnicy miasta,

2) w sprawie przesunięcia przystanku przy sklepie GS w Markowicach na teren bliżej 
torowiska i budowy tam zatoczki,

3) w sprawie złożenia odrębnego wniosku do ZDW w sprawie drugiego etapu budowy 
chodnika na ul. Odrodzenia tak aby na drodze tej mogły powstać dwa przejścia dla pieszych,

4) w sprawie wyznaczenia dodatkowego terminu na spotkanie w sprawie budżetu 
obywatelskiego w Markowicach, 

5) w sprawie niezbędnego przeniesienia gabloty informacyjnej użytkowanej przez LKS 
Markowice, DFK grupa terenowa i PZEiR  - zał. Nr 30. 

 Radna Anna Ronin przedłożyła do protokołu i przedstawiła następujące interpelacje - zał. Nr 
31:
1) w sprawie braku diagnozy dlaczego inwestorzy omijają Racibórz,  
2) w sprawie lekcji przedsiębiorczości w ostatnich klasach gimnazjów,
3) w sprawie programu naprawczego spółki PK,
4) w sprawie funkcjonowania Domu Sportowca (OSiR), 
5) w sprawie działań Prezydenta w Komitecie Sterującym ds. opracowania Koncepcji 

Regionalnej Polityki Miejskiej, 
6) w sprawie funkcjonowania targowiska miejskiego,
7) w sprawie przedstawienia  koncepcji dla dworca kolejowego,
8) w sprawie kolejnej modernizacji kempingu w Oborze,
9) w sprawie uporządkowania alejki biegnącej od parkingu przy ul. Wczasowej do chodnika ul.

Warszawskiej,
10) w sprawie interwencji u Starosty w sprawie remontu drogi wewnętrznej przed budynkiem 

przy ul. Kossaka 57-65,
11) w sprawie handlu owocami sezonowymi,
12) w sprawie danych dotyczących wykorzystania H2Ostróg w okresie od styczna do maja br.
13) w sprawie planów łączenia G3 i G5,
14) w sprawie odpowiedzi na interpelację z dnia 29 kwietnia 2015 r. w sprawie funkcjonowania 

stanowiska ds. przedsiębiorczości, 

11



15) w sprawie zdefiniowania funkcjonalności przystani kajakowej.
 Radny Leszek Szczasny przedłożył do protokołu i przedstawił następujące interpelacje - zał. Nr

32:
1) w sprawie ujednolicenia parasoli przy ogródkach piwnych/restauracyjnych w centralnych 

częściach miasta,
2) w sprawie ruchu rowerowego na ul Nowej,
3) w sprawie kontenerów na odzież używaną,
4) w sprawie wyeksponowania prac przedszkolaków czy gimnazjalistów w urzędzie miasta,
5) w sprawie obróconego znaku na ul. Bosackiej i oznakowania rowerowego w Raciborzu,
6) w sprawie uwag do założeń do Programu Wspierania Przedsiębiorczości Miasta Racibórz na

lata 2015 – 2020,
7) w sprawie placów zabaw przy szkołach,
8) w sprawie bezpiecznych przejść dla pieszych,
9) w sprawie szlaku modernizmu,
10) w sprawie opłat dla telewizji i radia,
11) w sprawie Dni Raciborza w nowej formule,
12) w sprawie 25-lecia samorządu na smutno,
13) w sprawie odpowiedzi na interpelacje z sesji kwietniowej na temat niskiej emisji (odrębne 

pismo), 
14) w sprawie otwarcia Rynku i ul. Długiej dla rowerów (poza pismem),
15) w sprawie interpelacji radnych i odpowiedzi na nie (poza pismem),
16) w sprawie wcześniejszego wniosku dotyczącego rejestracji sesji i systemu głosowań (poza 

pismem).   
 Radny Andrzej Rosół podziękował Prezydentowi Miasta za realizacje dwóch jego poprzednich 

interpelacji.
 Przew. RM Hentyk Mainusz zarządził przerwę w obradach celem umożliwienia Prezydentowi 

Miasta przygotowania się do odpowiedzi. Przerwa od godz. 1645 do godz. 1700.
 Po przerwie Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przedstawił odpowiedzi na 

następujące interpelacje i zapytania radnych:
 Odnośnie zapytań radnego Michała Fity:

1) w sprawie przejęcia ul. Kościuszki przekazał, że dokonano już przekazania niezbędnych 
dokumentów ze Starostwem Powiatowym, w których określono sposób wymiany dróg. 
Dodał, że Powiat wystąpił do Skarbu Państwa o uwłaszczenie się na tej drodze, niemniej
proces ten może potrwać ok. rok.  

2) w sprawie przejmowania słupów oświetlenia ulicznego od firmy Tauron przekazał, że 
gmina zakończyła już inwentaryzację słupów. Dodał jednak, że to Rada Miasta będzie 
musiała zdecydować o formie ich  przejmowania. Wskazał, że za około miesiąc 
powinien być gotowy program funkcjonalno użytkowy, który pozwoli przygotować 
propozycje ostatecznego rozwiązania.  

 Odnośnie interpelacji radnych Michała Wosia i Franciszka Mandrysz w sprawie drogi 
Racibórz – Pszczyna przekazał, że harmonogram prac związanych z dokumentacją 
projektową drogi ma kilkanaście pozycji, a termin końcowy to czerwiec 2016 r. Dodał, że 
wykonawca projektu wziął na siebie ryzyko związane z zapisami przyszłej decyzji 
środowiskowej tak aby nie spowalniać prac nad projektem. Następnie jako jedno z 
utrudnień wymienił kwestię przebiegu drogi  nad linią kolejową  przy ul. Brzeskiej. 
Wskazał, że szacunkowy koszt całej drogi to 1 mld zł. i ani województwo, ani tym bardziej 
gmina nie będzie wstanie sama tego zrealizować. Dodał, że inwestycja ma być realizowana 
etapowo. Przed wydaniem decyzji o budowie drogi (ZRIT) muszą odbyć się również 
negocjacje z właścicielami na temat wykupu gruntów.  Dodał również, że następną kwestią 
będą też rozmowy związane z przejęciem dotychczasowego śladu drogi wojewódzkiej w 
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granicach miasta. 
 Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy w sprawie potrzeby zatrudnienia plastyka 

miejskiego przekazał, że plastyk miejski może się odnosić jedynie do przestrzeni 
publicznej, którego właścicielem jest  gmina, nie może tym samym wpływać na kolor 
elewacji budynku osoby prywatnej czy też wspólnoty. Dodał, że do tej pory sprawy te 
spoczywają na jego barkach jako architekta. W zakresie terenu prywatnego na 
skrzyżowaniu ulic Opawskiej -Staszica wskazał, że gmina nie ma możliwości zmuszenia 
właściciela do zainwestowania. Dodał, że sprzedaż terenów jest bezwarunkowa jednak 
obecnie gmina może nakładać już kary umowne do inwestorów nie realizujących 
inwestycji. W zakresie zieleni w mieście to przekazał, że miasto odpowiada tylko za tereny 
gminne.

 Odnośnie interpelacji radnej Anny Ronin w sprawie braku diagnozy miasta w zakresie 
inwestorów to przekazał, że chodzi nie tylko o uzyskanie odpowiedzi na pytanie dlaczego 
inwestorzy omijają Racibórz ale również dlaczego wybierają nasze miasto. Dodał, że 
założenia do programu przedsiębiorczości pozwolą miastu zebrać szereg informacji w 
jeden dokument oraz pozwolą skupić się na tych działaniach, które sprawią, że miasto 
stanie się bardziej atrakcyjne dla przedsiębiorców. 

 Na koniec odnosząc się do dyskusji z początku sesji w zakresie przetargów przekazał, że 
jeżeli byłaby taka prawna możliwość to w pierwszej kolejności od tej procedury sami 
urzędnicy by się odsunęli. Dodał, że w przypadku zgłoszenia konkretnych 
nieprawidłowości na pewno zostaną podjęte dalsze czynności celem ich zweryfikowania. 
Uznał jednak, że należy wystrzegać się powielania niepotwierdzonych i nieprawdziwych 
informacji.  Dodał, że ani prezydent miasta ani wiceprezydent nie są w żadnych komisjach 
przetargowych. 

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że intencją tego cytatu z internetu było to aby w 
kontekście powstającego programu dla przedsiębiorców zmierzyć się z takimi krążącymi 
stereotypami. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w związku ze słowami, które jakiś czas temu 
padły na jego temat w internecie, postanowił pierwszy raz stanąć w obronie swojego imienia. 
Dodał, że bardzo trudno się przed takimi wpisami obronić. Z drugiej strony wskazał, że cieszy 
się zawsze kiedy przetargi wygrywają lokalni przedsiębiorcy. Następnie przedstawił odpowiedzi
na następujące interpelacje radnych:
 Odnośnie interpelacji radnego Marcina Ficy w zakresie ścieżek rowerowych przekazał,  że 

na kolejne posiedzenie Komisji GMOŚiBP zostanie przedstawiony program rozwoju 
ścieżek rowerowych wypracowany w poprzednich kadencjach. 

 Odnośnie interpelacji radnego Wiesława Szczygielskiego w sprawie rewitalizacji Ogrodu 
Jordanowskiego przekazał, że ogród ten należy zrealizować kompleksowo. Uznał, że 
włączenie tego zadania do wieloletniej prognozy finansowej da sygnał mieszkańcom, że 
temat nie jest pomijany i nie trzeba angażować budżetu obywatelskiego. Wskazał, że w tym
roku można zacząć od naprawy ogrodzenia, a w kolejnych dwóch latach ująć pozostałe 
elementy.  

 Odnośnie interpelacji radnego Michała Wosia:
1) w sprawie programu senior wigor przekazał, że miasto zamierza składać w tym zakresie 

wniosek. Dodał, że seniorzy domagają się świetlicy środowiskowej,
2) w sprawie sytuacji RCKiK w Raciborzu przekazał, że angażuje się w ten temat na tyle 

ile jest to możliwe. Uznał, że Ministerstwa Zdrowia nie stać na likwidacje centrum 
krwiodawstwa z co najmniej kilku powodów. Po pierwsze likwidacja centrum to 
pokrycie wszelkich zobowiązań i strat, po drugie nie można zaprzepaścić potencjału jaką
jest ta inwestycja dla miasta i regionu i po trzecie nie można zaprzepaścić potencjału 
samych krwiodawców.
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 Odnośnie interpelacji radnego Leona Fiołki w sprawie rowów w dz. Brzezie przekazał, że 
rowy w tej dzielnicy jak i w innych są na bieżąco w ramach dostępnych środków 
remontowane. Dodał, że w zakresie pozostałych zgłoszonych interpelacji odpowiedzi 
zostaną przygotowane na piśmie.

 Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy:
1) w sprawie utrzymania w mieście siedziby RCKiK przekazał, że w przypadku 

wystąpienia potrzeby przygotowania w tym względzie uchwały to zwróci się do Rady o 
przyjęcie stosownego apelu,

2) w sprawie dworca PKP przekazał, że po otrzymaniu zwrotnych informacji i 
ostatecznego stanowiska Kolei zorganizuje spotkanie otwarte również dla radnych,   

3) w sprawie wysokości nagród w konkursie miasta na najładniejszą elewację przekazał, że
z uwagi na średnie nakłady, które musi ponieść wspólnota czy osoba prywatna ustalono, 
że nagrody te będą znaczące,  

4) w sprawie konkursów i równego traktowania wolontariuszy i pracowników etatowych 
jednostek miasta, np. w dziedzinie kultury przekazał, że z uwagi na Święto 
Wolontariatu, wolontariusze są nagradzani oddzielnie. Dodał, że w pierwszych edycjach 
konkursów na najlepszego pracownika i animatora kultury etatowi pracownicy byli 
wyłączani z nagród. Obecnie od trzech lat nagradzani są również etatowi pracownicy 
niemniej wskazał, że zasadą jest to aby wybierać osoby, które angażują się ponad zakres 
dotychczasowych obowiązków,   

5) w sprawie Konsultacyjnej Rady Gospodarczej i udziału w jej pracach radnych przekazał,
że stara się na bieżąco przekazywać wszystkie sprawy tam omawiane. Dodał, że 
zaproponuje temu gremium aby raz w roku Konsultacyjna Rada Gospodarcza wymieniła
się z Radą Miasta swoimi spostrzeżeniami, 

6) w sprawie działalności TMZR przekazał, że w miarę możliwości dalej będzie 
utrzymywał ścisły kontakt członkami stowarzyszenie. Za ciekawy uznał pomysł 
dotyczący wykonania tablic informacyjnych na różnych zabytkowych obiektach miasta, 
bądź na terenach gdzie te obiekty kiedyś stały. Wskazał jednak, że nie wszystko musi 
realizować samorząd i warto aby tym przedsięwzięciem z pomocą miasta zajęło się 
stowarzyszenie.  W zakresie  uhonorowania odznaczeniem zasłużony dla miasta  osób 
wskazujących jak ważna jest historii naszego miasta i regionu uznał, że radni tak samo 
jak prezydent miasta mogą wystąpić z taką inicjatywą  do Rady. Wskazał, że Rada 
poprzedniej kadencji takim odznaczeniem uhonorowała Pana Pawła Newerlę. Dodał, że 
w zakresie historii regionu to ziemia raciborska nie może się niczego wstydzić wręcz 
przeciwnie mało jest takich regionów jak nasz, które byłby w tak bogaty sposób opisane,

7) w sprawie likwidacji w mieście budek telefonicznych przekazał, że sprawdzi czy firma 
planuje pozostawić w mieście jakieś automaty telefoniczne, 

8) w sprawie decyzji uruchomienia wypożyczalni rowerów i zakupienia rowerów 
raciborskiej produkcji przekazał, że pomysł jest oryginalny ale należy poczekać czy 
będzie to sukces czy też nie. Dlatego też na początek jest to tylko 8 rowerów. W zakresie
wycofania zakazu poruszania się rowerami po Rynku, Pl. Dominikańskim i ul. Długiej 
przekazał, że decyzja jeszcze nie została podjęta ale w sytuacji uruchomienia 
wypożyczalni wydaje się, że warto wycofać ten zakaz. Niemniej dodał, że wszystkich 
rowerzystów stwarzających zagrożenie dla innych, w tym i innych miejscach należy 
oczywiście kontrolować i karać,  

9) w sprawie ewentualnego przyjęcia przez miasto emigrantów z Syrii przekazał, że miasto
takich deklaracji do tej pory nie składało. Dodał, że patrząc na dotychczasowe działania 
to skupiały się one na pomocy udzielanej osobom za wschodniej granicy czyli z Ukrainy
i Kazachstanu,  

10) w sprawie sytuacji w ZSOMS przekazał, że jest to szkoła podległa Marszałkowi 
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Województwa Śląskiego. Dodał, że szkołą funkcjonuje i prowadzi nabory normalne. 
Miasto nigdy tej szkoły nie prowadziło, wcześniej było to Powiat, którego jednak nie 
było stać na jej dalsze prowadzenie. W zakresie reformy oświatowej prowadzonej przez 
Powiat w szkołach średnich przekazał, że nic nie stoi na przeszkodzie aby na 
wrześniową sesję zaprosić Starostę Raciborskiego celem przybliżenia radnym założeń 
tej reformy,

11) w sprawie braku udziału radnych na spotkaniach w sprawie budżetu obywatelskiego 
przekazał, że nie to było intencją jego wypowiedzi na komisji. Wskazał, że chodziło 
bardziej o skład zespołu przygotowującego procedury i te spotkania. Uznał, że są to 
nowe sprawy i mieszkańców trzeba do tego przekonać. Ważne jest więc szczególnie w 
pierwszym okresie zaangażowanie radnych. Dodał, że terminarz spotkań został 
przygotowany w dobrej wierze. Wskazał, że termin składania wniosków może ulec 
przesunięciu do końca sierpnia.   

12) w sprawie przysługujących radnemu ochrony z mocy prawa przekazał, że na każdą akcję
jest zawsze reakcja i to dotyczy również radnych. Wskazał, że wkraczanie w czyjąś 
własność będzie zatem rodziło czyjąś reakcję. Dodał, że w tym przypadku nawet radni 
nie korzystają z jakieś szczególnej ochrony, oczywiście poza kwestiami związanymi 
ściśle z wypełnianiem funkcji radnego, gdzie radny traktowany jest jako funkcjonariusz 
publiczny. Jeżeli więc będzie tak potrzeba to urząd udzieli radnemu wszelkiej pomocy 
prawnej. Uznał, że nie sądzi aby którykolwiek z radnych miał się z tego powodu bać ale 
bardziej chodzi o zważanie na to co się mówi. 

 Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza:
1) w sprawie przesunięcia przystanku przy sklepie GS w Markowicach przekazał, że teren 

zostanie zlustrowany z udziałem radnego, 
2) w sprawie złożenia odrębnego wniosku do ZDW odnośnie drugiego etapu budowy 

chodnika na ul. Odrodzenia tak aby na drodze tej mogły powstać dwa przejścia dla 
pieszych przekazał, że temat ten wymaga spotkania celem doprecyzowania problemu,

3) w sprawie niezbędnego przeniesienia gabloty informacyjnej użytkowanej przez LKS 
Markowice, DFK grupa terenowa i PZEiR przekazał, że w obecnej chwili najlepiej 
wspólnie poszukać  gminnego terenu, na którym ta tablica będzie mogła stanąć. 

 Odnośnie interpelacji radnej Anny Ronin:
1) w sprawie braku diagnozy w zakresie inwestorów przekazał, że jak dotąd były to jedynie

przypuszczenia, dlaczego np. kilku inwestorów wybrało obszary wiejskie. Uznał, że 
poprzez podjęte działania i uzyskanie zwrotnej informacji od przedsiębiorców taką  
diagnozę miasto uzyska. Wskazał, że powód przeniesienia działalności w oparciu tylko 
o uzyskanie niższego podatku od nieruchomości nie wydaje się aby był rzetelnie 
postawiony. Uznał, że muszą być jakieś inne powody,  

2) w sprawie lekcji przedsiębiorczości w ostatnich klasach gimnazjów przekazał, że takie 
zajęcia są prowadzone przez jedno półrocze. Dodał, że po wakacjach zostanie to 
zbadane w szkołach,  

3) w sprawie programu naprawczego spółki PK przekazał, że program taki przyjmuje Rada
Nadzorcza Spółki. Wskazał, że pomiędzy spółką, a zakładem są różnice gdy chodzi o 
nadzór właścicielski. Dodał, że gdy zostaną przygotowane propozycje w tym zakresie to 
przedstawi je radnym, 

4) w sprawie funkcjonowania Domu Sportowca (OSiR) przekazał, że w kategorii jednostek
budżetowych nie można mówić o ponoszeniu straty, a jedynie o kosztach utrzymania 
tego wyłączonego z użytkowania obiektu. Dodał, że obecnie aquapark zarabia na 
pozostałe elementy jednostki. Wskazał też, że miasto podejmie jeszcze jedną próbę 
wydzierżawienia tego obiektu. Uznał, że obiekt ten mógłby zostać użyczony pod 
prowadzenie internatu ZSOMS, 
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5) w sprawie kolejnej modernizacji kempingu w Oborze przekazał, że kosztorys tej 
inwestycji dostępny jest w Wydziale Inwestycji i Urbanistyki. 

 Odnośnie interpelacji radnego Leszka Szczasnego:
1) w sprawie oceny 25-lecia samorządu przekazał, że demokracja wymaga aktywności z 

wszystkich stron. Uznał, że mieszkańcom trochę brakuje cywilnej odwagi, nie chcą 
samemu zwracać komuś uwagi. Dodał, że należy wspólnie ich przekonywać, że to tak 
naprawdę ich obowiązek.

2) w sprawie opłat dla telewizji i radia przekazał, że umowy są dostępne u rzecznika 
prasowego. Dodał, że umowy te dotyczą np. monitora samorządowego, nie zaś relacji z 
komisji czy sesji. 

 Radny Piotr Klima wrócił do pytania w zakresie RCKiK w kontekście informacji o ilości 
takich centrów w Polsce.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że takich centrów jest chyba 19, tj. po jednym 
na każde województwo plus 3 dodatkowe.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że centrów jest 20, w tym dwa centra w Województwie 
Śląskim, co wynika z ilości mieszkańców.  Uznał, że zabiegi aby raciborskie centrum 
przyłączyć do katowickiego trwają już od kilkunastu lat.    

Ad 15. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął obrady sesji, 
godz.  1840.

Protokołował:
Leszek Jureczko

Przewodniczący Rady
    Henryk Mainusz
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